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Lončar: U zdravstvene ustanove stiže 11 novih skenera i pet angio sala 

Ministarstvo zdravlja izdvojilo je pet miliona evra za nabavku 11 skenera i pet angio sala, izjavio je 

ministar Zlatibor Lončar, posle sastanka sa direktorima zdravstvenih ustanova koje će u narednom 

periodu dobiti novu opremu. Nova oprema trebalo bi da bude nabavljena u narednih 30 do 60 dana. 

Zlatibor Lončar je izjavio da će skenere će dobiti KBC "Zvezdara", KC Kragujevac, Opšta bolnica Valjevo, 

zdravstveni centri Negotin i Užice, Opšta bolnica Ćuprija, Zdravstveni centar Vranje, Opšta bolnica 

Loznica, ATD Beograd, kao i KCS i to jedan za Polikliniku i jedan za Urgentni centar. 

"Angio sale idu u Klinički centar Kragujevac, KBC 'Zvezdara', Specijalnu bolnicu 'Sveti Sava', Opštu bolnicu 

Valjevo i KC Srbije", istakao je Lončar. 

Lončar je rekao da su urađene analize i da su skreneri bili stari do 12 do 17 godina, da su se često kvarili i 

bili van funkcije čekajući servis. 

Napominje da je ministarstvo danas prebacilo novac bolnicama, a da je sa direktorima dogovoreno da 

sprovedu procedure nabavke u najkraćem mogućem roku, kako bi za mesec i po ili dva oprema bila 

stavljena u funkciju. 

"Ono što sam tražio danas da u najkraćem roku uz poštovanje svih zakonskih procedura, 

najtransparentnije moguće sprovedu procedure, da ih završe u mesec i po ili dva dana, da skeneri za to 

vreme budu u njihovim ustanovama. Da se obezbedi prostor, da se prilagodi i da se kadar dodatno 

osposobi da može da radi na tim skenerima. Da nastavimo onu tradiciju da od momenta kada stigne 

aparat da nema ni dana čekanja, nego da sve bude spremno, od prostora, kadra, materijala i svega 

onoga što je neophodno", istakao je Lončar. 



 
 

Kako kaže, i angio sale u pojedinim ustanovama su morale da se obnove, jer su stare između deset i 15 

godina. 

Dok se sprovodi nabavka, kako kaže, prostor i kadar moraju biti pripremljeni. 

''Ne sećam se da se u Srbiji desilo da u danu donesemo odluku, da kupimo 11 skenera i pet angio sala. 

Procenjena vrednost opreme je oko pet miliona evra'', rekao je Lončar. 

 

 

Počinje vakcinacija protiv sezonskog gripa 

Vakcinacija protiv sezonskog gripa počinje danas, ranije nego prethodnih godina, a obezbeđeno je više 

od pola miliona doza. Prvi put će primiti vakcinu protiv gripa pacijenti koji su preležali kovid 19. 

Ove godine vakcinacija počinje ranije, kako bi se sprečio sudar korone i gripa. Distribucija je završena, a 

vakcine će za sve građane biti besplatne. 

Lekari apeluju da se iskoristi period mirnije epidemiološke situacije i da se vakcinišu svi kojima se to 

preporučuje, a to su hronični pacijenti i oni koji imaju udružene bolesti, trudnice, stariji građani, 

zdravstveni radnici, zaposleni u domovima za stare. 

"Trenutna epidemiološka situacija u našoj zemlji je stabilna, i odlazak u zdravstvene ustanove u ovom 

trenutku ne predstavlja veliki epidemiološki rizik po građane koji bi da se vakcinišu", poručuje 

Ministarstvo. 

Obezebeđeno je skoro pola miliona doza, dvostruko više nego ranije, a u upotrebi je i "Torlakova" 

vakcina. 



 
 

Vakcina protiv gripa i osobama koje su preležale kovid 19 

Doktorka Branka Lazić iz Doma zdravlja Stari grad poziva sve zainteresovane da se vakcinišu. 

Navodi da oni daju vakcinu pre svega pacijentima sa hroničnim bolestima bez obzira na uzrast, a mogu je 

primiti i deca od tri i više godina, pacijenti sa srčanim, plućnim, bubrežnim oboljenjima, sa raznim 

imunodeficijencijama uključujući i HIV, korisnici staračkih domova i ustanova za socijalnu zaštitu, 

zdravstveni radnici. 

Napominje da je poželjno da se najave građani koji žele da prime vakcinu. 

Što se tiče ljudi koji su preležali kovid 19, Lazićeva kaže da bi oni trebalo da prime vakcinu kada prođe 

mesec, mesec i po dana. 

"Ne postoje striktne preporuke, ovo nam je sve novo, prvi put će primiti vakcinu pacijenti koji su 

preležali koronu. Antitela protiv koronavirusa i protiv virusa gripa su raznorodna. Obe bolesti opasne", 

navodi Lazićeva. 

Država je nabavila i vakcinu protiv pneumokoka, koju bi trebalo da prime stariji, kao i zaposleni u 

domovima za stare. 

 

 

Koje su informacije od javnog značaja građani najčešće tražili od početka epidemije 

Građani su tokom epidemije koronavirusa podneli 101 žalbu Povereniku za informacije od javnog 

značaja koje se odnose na zdravstvo i upravljanje javnim novcem. Poverenik Milan Marinović je rekao za 

RTS da je 80 odsto žalbi građana bilo opravdano, ali i da se do informacija teže dolazilo u Beogradu i 

drugim većim gradovima. 



 
 

Milan Marinović je naveo da su se informacije koje su građani tražili razlikovale u zavisnosti od toga da li 

su ih tražili tokom vanrednog stanja ili po njegovom završetku. 

"U vreme vanrednog stanja najviše su tražili informacije o dostupnosti medicinskih sredstava, 

respiratorima, zaštitnim maskama, o raspoloživosti kreveta u bolnicama, drugoj medicinskoj opremi i 

lekovima", rekao je Milan Marinović tokom gostovanja u "Beogradskoj hronici". 

Po završetku vanrednog stanja, dodao je Marinović, građane je najviše interesovao broj zaraženih osoba 

i broj preminulih u gotovo svim gradovima i opštinama u Srbiji. 

Govoreći o tome da li su građani dobili odgovore, poverenik Marinović je rekao da su neki zavodi za 

javno zdravlje pri lokalnim samouprava bili otvoreniji prema tražiocima informacija, kako građanima, 

tako i novinarima. 

"Mogu da kažem da se u Beogradu najteže dolazi do informacija. U Beogradu i nekim velikim gradovima. 

Obično manje sredine daju informacije", naglasio je Milan Marinović. 

Dodao je da su, od ukupnog broja žalbi koje pristignu Povereniku, oko devet odsto žalbi podneli novinari, 

ali ih je iz oblasti zdravstva, ističe, bilo preko 30 odsto. 

"Republičke institucije najzatvorenije prema građanima"  

Istakao je da su, kada je reč o pružanju informacija od javnog značaja građanima, najzatvoreniji 

republički, državni i drugi organi i organizacije. Objasnio je da u ove organizacije spadaju, između ostalih, 

ministarstva, javna preduzeća, kao i republički zavodi i fondovi. 

"Preko 50 posto žalbi koje nama stignu su žalbe na postupanje ili nepostupanje tih organa", istakao je 

Marinović. 

Kada državne institucije ne pruže informacije od javnog značaja, dužne su da plate kaznu, ali to čine iz 

javnih sredstava. Marinović je naveo da Poverenik svake godine podnosi izveštaj koji bi trebalo da 

razmatra Narodna skupština. 

"U tom izveštaju je do detalja opisano koji organi, koliko informacija, u kom procentu se izlazi u susret. 

Nažalost, i prethodni poverenik i ja imamo isti problem, a to je zakon koji treba menjati, zakon koji u 

vreme kada je donet, pre 15 godina, bio jedan od najmodernijih i najprogresivnijih u svetu", kazao je 

Marinović. 

"Zakon pregazilo vreme"  

Dodao je kako je taj zakon pregazilo vreme, ali je pokazao i neke manjkavosti koje umnogome otežavaju 

pravo građanima, novinarima i svim drugim tražiocima informacija da dođu do informacije koje ih 

interesuju. 

Marinović je istakao kako su institucije kazne plaćale do 2017. godine, ali da je tada promenjen Zakon o 

opštem upravnom postupku i da je tada Povereniku dato, kako je naveo, mnogo jače oružje. 



 
 

"Ne da izriče kaznu u visini od 20.000 do 200.000 kao do tada, maksimalno, nego da izriče kaznu u visini 

polovine mesečnog prihoda tog organa vlasti koji je uskratio informaciju ili do 10 posto godišnjih prihoda 

u prethodnoj godini", kazao je Marinović. 

Međutim, kako je istakao Marinović, kada je Poverenik tražio od Uprave za poreske prihode koliki su 

prihodi organa vlasti, oni su rekli da iznos tih ukupnih prihoda nije definisan u Zakonu o budžetu. Naveo 

je da taj nedostatak može da se reši izmenama zakona. 

"Postoji i drugi način da se dođe do informacija, da Poverenik, kada iscrpi sva moguća sredstva, pošalje 

svoje rešenje kojim je naložio organu da dâ informaciju i rešenje o izvršenju koje sledi posle toga Vladi 

Republike Srbije koja po Zakonu o slobodnom pristupu informacijama od javnog značaja ima obavezu da 

pruži asistenciju", naveo je Marinović. 

Dodao je da otkad postoji insitucija Poverenika za informacije od javnog značaja nije bilo sluha iz Vlade 

da pruži asistenciju u pružanju informacija. 

Marinović je istakao da za informacije koje se tiču ugrožavanja i zaštite zdravlja i životne sredine važe 

mnogo kraći rokovi i da je rok za odgovor na te zahteve 48 sati, dok je za ostale kategorije informacije 

rok za odgovor 15 dana. 

 

 

"VAKCINE ĆE KOŠTATI OD 20 DO 26 DOLARA" Vučić: Ako bude više dobrih, država će sve da plati, pa 

birajte ko hoće RUSKU, KINESKU... 

Vakcine biti uvezene na osnovu kvaliteta, nikako u odnosu na to iz koje zemlje dolaze, rekao je danas 

predsednik Srbije Aleksandar Vučić tokom obilaska radova na izgradnji nove kovid bolnice u Vojnom 

kompleksu "Zemun ekonomija" na Batajničkom drumu. 



 
 

- Uvozićemo vakcine kada budemo sigurni u njihov kvalitet. Jedni koji vole Rusiju hoće samo rusku 

vakcinu, drugi kinesku. Mi ćemo uraditi ono što je najbolje u skladu sa lekarskim protokolima. 

Moraćemo da dobijemo sastav vakcine, a ne samo gotov proizvod da bi naši lekari mogli da kažu da je to 

dobro. Ako bude više dobrih dobićete sve, ako bude jedna onda jednu - rekao je. 

Dodao je da ćemo se "postarati da budemo na početku kolone onih koji će tu vakcinu da obezbede". 

- Skupe su, po dozi između 20 i 26 dolara, dve doze, jedna između 10 i 12 evra, računajte da su dve doze 

potrebne. Između 2.000 i 3.000 dinara za svakog čoveka, ali država će da plati - rekao je Vučić. 

 

 

"AKO NE BUDE KOVIDA NISMO BACALI NOVAC" Vučić na gradilištu kovid bolnice: Uložili smo 

milijarde, pravimo multifunkcionalni objekat iz TRI DELA 

Predsednik Aleksandar Vučić tokom današnjeg obilaska radova na izgradnji nove kovid bolnice u Vojnom 

kompleksu "Zemun ekonomija" na Batajničkom drumu rekao je će ta bolnica biti završena do prvog 

decembra. 

Predstoji nam teška jesen i zima, kao i celoj Evropi i svetu, rekao je Vučiić i naglasio da je "srećan što smo 

bili spremni da uložimo novac u bolnice u Beogradu i Kruševcu". 

- Sećan sam što smo bili spremni da uložimo novac više od četiri milijarde ovde, više od dve u Kruševcu i 

jos dve milijarde za opremu. Zadovoljan sam što smo uključili srpsku gradevinsku industriju pre dva 

meseca ovde ničeg nije bilo sada je kontrukcija vidljiva - rekao je Vučić. 



 
 

- Ako ne bude kovida nismo bacali novac. Goran (Stevanović prim. aut) misli da ćemo imati brojne druge 

infekcije bolesti u budućnosti. Pravimo multifunkcionalni objekat iz tri dela, imamo i deo ginekologije, na 

Novom Beogradu i u Zemunu smo u deficitu sa tim, koristicemo te kapacitete ovde, biće i mnogo 

ležajeva infektivne nege - rekao je. 

Zatim je naglasio da se radovi izvode i na drugim bolnicama širom Srbije. 

- Rekonsturikcija opštih bolnica, u Kruševcu 50 miliona evra, u Prokuplju uskoro gotova prva faza, Pirot i 

Kikinda idu na javnu nabavku i kreću radovi, Leskovac, Aranđelovac, Smederevska Palnaka, Vrbas, 

Loznica, Požarevac, Novi Pazar kada pogledate to su strahovito važni centri. Obnavljamo Infektivnu 

kliniku gde je bilo jezivo raditi svim našim lekarima. Sve ukupno su radovi oko 170 miliona evra - naglasio 

je Vučić i dodao da to pokazuje snagu države. 

- Mi smo u trci za odbranu života i zato je važno da prvog decembra uđemo ovde u čistu bolnicu. Ovde 

radi između 240 i 270 radnika u svakom trenutku, još oko 150 ljudi radi na pripremi materijala. Ovde radi 

20 srpskih građevinskih kompanija, ne kasnimo u plaćanju. Ovde će biti najbolja moguća oprema da 

mogu da dobiju najbolju zdravstvenu zaštitu. U jednom trenutku smo bili na ivici pucanja u aprilu i junu 

julu, kada su sve bolnice postale pune i kapaciteta nije bilo. Borili smo se za nabavku respiratora, mnogi 

nisu spavali. Hoću da se zahvalim lekarima, divnim ljudima koji i danas najteži deo posla obavljaju. 

Moraju da rade po ceo dan, da budu u skafanderima - naglasio je. 

Predsednik Srbije komentarisao je i to odluku EU da Srbiju ne skine sa "crvene liste", iako je 

epidemiološka situacija sada u našoj zemlji bolja. 

- Nisu odlučivali o Srbiji, kod nas se vodi kampanja protiv EU. Oni su o drugim zemljama koje nisu članice. 

Ni za članice nisu mogli da se odgovore. Naši rezultati su nesporni, neupitni - rekao je Vučić. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

VIŠAK SMRTNOSTI Pitali smo dr Kona: Da li će svet i Srbija morati iznova da broje umrle od korone? 

Širom sveta na stotine hiljada ljudi umrlo je i i dalje umire od posledica korona virusa i globalne 

pandemije, a da pritom njihove smrti nikada ne stignu do zvaničnih kovid statistika. Većina njih, koji se 

kriju se iza krilatice "višak smrtnosti", i zaista su žrtve kovida, ali i dokaz da je pandemija ubila mnogo 

više ljudi nego što mislimo, kako u svetu, tako i kod kuće - u Srbiji. Pitali smo epidemiologa i člana 

Kriznog štaba Predraga Kona treba li Srbija ponovo da broju umrle od korone i njegov odgovor je: 

"nesumnjivo, da". 

- Ja se nadam i mislim da je to potrebno. Ovakva pandemija to zaslužuje - odgovorio je dr Kon na pitanje 

"Blica". 

I, upravo je on trenutno jedini koji se ispred insitucija u Srbiji bavi pitanjem dodatnih smrti, podataka o 

smrtnosi i preispituje ih, ne uzimajući ih zdravo za gotovo. Do sada ni od jedne više instance od Gradskog 

zavoda za javno zdravlje Beograd nije stigao nijedan podatak o tome da li postoji neslaganje u brojevima 

umrlih. Ipak, on je javno već potvrdio da je broj umrlih barem tri puta veći nego što zvanična statistika 

beleži. 

U čitavom svetu će se raditi revizije. To je bitno zbog poverenja ljudi u preventivnu medicinu 

- Znate kako, svako je za sebe. Ja mogu da kažem da ja to smatram svojom dužnošću. I ne radim to ja 

sam, imam jedan manji tim ljudi oko sebe u Gradskom zavodu sa kojim prikupljam zvanične podatke za 

Beograd od Republičkog zavoda za statistiku - objašnjava naš epidemiolig. 



 
 

Kon kaže i da je normalno da u pandemiji podaci dolaze naknadno i da nisu potpuni. 

- Razlika je samo u tome što mislim da smo mi jedina zemlja na svetu gde se to posmatra sa nivoa 

nekakve "teorije zavere", gde se misli da neko nešto krije smišljeno - kaže naš stručnjak. 

Do kakvih je rezultata do sada došao? 

Kon navodi da je u svom istraživanju koristio mortalitetnu statistiku i DN2 obrasce, i podatke iz Gradskog 

zavoda za javno zdravlje. Potvrda o smrti ima tri dela – neposredni, osnovni i posredni uzrok smrti, 

naveo je, dodajući da one stižu posle dva meseca. 

- Ti podaci su najpouzdaniji u našoj zemlji. Na osnovu analize, od marta do juna, od kovida 19 kao 

osnovnog i neposrednog uzroka smrti je 210 osoba preminulo u Beogradu. Samo jedan slučaj je bio da je 

neposredan uzrok smrti bio kovid 19, a osnovni maligna bolest. Zabeleženo je 29 preminulih od virusne 

pneumonije, koje ranijih godina nisu registrovane - rekao je Kon. 

Preminulo više osoba u odnosu na prosek 

On je objasnio da u ukupnoj smrtnosti, računajući sve koji su umrli, a prateći period od pet godina 

unazad, utvrđeno da su u martu 92 osobe više umrle u glavnom gradu u odnosu na prosek prethodnih 

godina. 

- U aprilu je taj broj iznosio 246, a u maju je 85 osoba manje umrlo nego ranijih godina. U junu su 

ponovo preminule 92 osobe više nego ranije. Tog meseca je 3.235 stanovnika prestonice obolelo od 

korone po prijavama građana, a 127 je preminulo od ove bolesti. Treba da se zna da smo u julu zabeležili 

veliki udar i činjenica je da je najveći broj ljudi preminuo u tom mesecu - kazao je Kon. 

Kada je reč o PCR testiranju, u Beogradu je na ovaj način testirano 105.137 građana, a na osnovu 

pojedinačnih prijava smrti od zaraznih bolesti umrle su 302 osobe. Od kada se pojavila korona u 

Beogradu, od nje je do sredine avgusta obolelo 7.246 stanovnika prestonice, gde je PCR testom 

identifikovan virus. 

– Imali smo 751 osobu sa simptomima virusa, koji nije identifikovan testiranjem. U julu je više od 

polovine do sada registrovanih ljudi obolelo od korone i očekujemo da će i u potvrdama smrti broj 

preminulih zbog korone biti znatno veći i da će iznositi oko 500. To su stvarni podaci -zaključio je dr Kon. 

Čija je odgovornost? 

Kada je reč o odgovornosti, naše epidemiolog kaže da je odgovornost aspolutno na informatičarima, ne 

na Kriznom šabu, budući da su podatke o smrtnim ishodima dobijali svakodnevno nekoliko minuta pre 

konferencije za štampu, te da niej bilo razloga da u njih ne veruju. 

- Postojao je manjak komunikacije između nas i onih koji su podatke unosili i dostavljali nam. Smatram 

da je neko od glavnih ljudi zaduženih za taj sistem trebalo da bude sa nama na Kiznim štabovima, 

međutim to nije bio slučaj - kazao je Kon za "Blic". 



 
 

Istina je, odaje, da je na osnovu mortalitetne statistike bilo trostruko umrlih više u Beogradu, nego što je 

uopšte prijavljeno. 

- To znači da sami lekari nisu prijavljivali da je smrt od kovida - zaključio je on. 

Na naše pitanje da li se revizija umrlih radila i za neke ranije epidemije ili pandemije Kon kaže da je to 

bilo neophodno. 

- Dobili smo dokument da je neophodno raditi reviziju umrlih nakon epidemije gripa, ali iz nekog razloga 

to nikada nije urađeno - istakao je Kon i naglasio još jednom da i dalje misli da je neophodno da se u 

celoj zemlji uradi revizija istorija bolesti svih preminulih. 

- To će biti veliki posao ali i veliki doprinos za budućnost. U čitavom svetu će se raditi revizije. To je bitno 

zbog poverenja ljudi u preventivnu medicinu - zaključuje. 

 

 

PODVIG HIRURGA URGENTNOG CENTRA Ženi izvadili ogroman tumor pun sluzi, da je čvrst težio bi 50 

kilograma 

Lekari Urgentnog centra u Beogradu napravili su pravi podvig. On si pacijentkinji staroj 75 godina iz 

Rakovice lekari su uklonili tumor iz stomaka od čak 12 kilograma i dugačak više od 30 centimetara. 

Komplikovana i po život opasna intervencija obavljena je juče ujutro i trajala je oko dva sata, piše 

Infrmer. 

Tumorska promena krenula je da se razvija od levog jajnika, a kako su ovo bolesti koje veoma brzo 

napreduju, za veoma kratko vreme, tumor se raširio i na celu trbušnu duplju. 

Operacija je prošla bez komplikacija i pacijentkinja se uspešno oporavlja. 



 
 

Kako kaže hirurg doktor Vladimir Vukojević, koji je bio na čelu lekarskog tima, zbog veličone tumora i 

njegovog širenja bila je potrebna brza intervencija. 

- Žena je odmah primnjena na odeljenje hirurgije. Zbog epidemije korona virusa sve radimo još opreznije 

nego do sada, jer moramo da zaštitimo i pacijente i nas. Nismo imali vremena za gubljenje, jer su ovo 

tumori koji se velikom brzinom šire i rastu. Kada smo otvorili stomak, videli smo ono što nam se ukazalo 

na snimku. Ogromni tumor pun sluzi. Nakon dva i po sata uspešno smo ga odstranili. Da je bio čvrste 

mase bojim se da bi dosegao i do 50 kilograma - objašnjava naš sagovornik i ističe da je operacija prošla 

bez komplikacija i da se pacijentkinja dobro oseća i da joj je život spasen. 

 

Pacijenti na insulinu dobijaju senzore koji će im olakšati život 

Osobe koje primaju insulinsku terapiju dobiće o trošku RFZO senzore za merenje šećera u krvi. 

"Procedura za dobijanje je takva da vam mišljenje da supspecijalista endokrinolog, potreban je OPP 

obrazac za pomagala, koji izdaje lekar na primarnom nivu zdravstvene zaštite i taj obrazac osigurano lice 

donosi u matičnu filijalu RFZO, gde ga overava lekarska komisija i sa tim osigurano lice ide kod 

dobavljača za isporuku pomagala", objašnjava Slobodan Milovanović iz RFZO. 

"U ovom konkretnom slučaju pomagalo se isporučuje zdravstvenoj ustanovi na tercijalnom nivou zbog 

specifičnosti samog pomagala i tu se vrši kratka obuka da bi osigurana lica mogla posle da ga koriste 

samostalno", dodaje Milovanović, prenosi TV Prva. 

Radi se o aparatima i transmiterima za kontinuirano merenje šećera za uzrast do 18 godina za aparate i 

do i preko 18 godina za ljude koji su na insulinskoj pumpi. 



 
 

"Sad možemo imati praćenje nivoa glukoze pacijenata sa dijabetesom najčešće na insulinskoj terapiji i to 

u vrlo kratkim intervalima tako da praktično dobijete trajno praćenje. Na osnovu ovoga se možete 

mnogo bolje orjentisati kako da se promeni i odredi najbolja terapija za svakog pacijenta", ističe prof. dr 

Nebojša Lalić s Medicinskog fakulteta 

Ovo će biti dostupno, kako nestabilnim pacijentima koji su na insulinu, tako i deci kod koje je regulacija 

šećera nestabilna. 

 

 

Uspešna primena krvne plazme, svaki donor znači 

BEOGRAD - Oko 200 obolelih od kovida 19 do sada je primilo terapiju krvnom plazmom, a prikupljeno je 

oko 2.000 jedinica, kažu u Institutu za transfuziju krvi i navode da će, ako se nastavi takav trend davanja, 

krvne plazme biti dovoljno za eventualni "treći pik". 

Terapija krvnom plazmom uspešno je, pre par nedelja, primenjena i na infektivnom odeljenju 

novopazarske Opšte bolnice, kod pacijentkinje (68) koja, pored korone, boluje i od kardiovaskularnih 

oboljenja, a prvo je lečena sedam dana u kućnim uslovima. 

Načelnica Infektivnog odeljenja u bolnici u Novom Pazaru dr Binela Mavrić kaže za Tanjug da je na 

rendgenskom snimku pluća pacijentkinji potvrđena obostrana masivna pneumonija, sa lošim gasnim 

analizama, što je potvrdio i skener grudnog koša. 

Metod lečenja krvnom plazmom primenjen je u drugoj nedelji bolesti i već za dva, tri dana je došlo do 

poboljšanja zdravstvenog stanja pacijentkinje, rekla je Mavrić. 



 
 

Doktorka pojašnjava da se krvna plazma uzima od osoba koje su izlečene od virusne kovid infekcije, tako 

da oboleli, nakon transfuzije plazme, dobija antitela koja se vezuju za virus i otežavaju njegov ulazak u 

ćeliju i umnožavanje u organizmu, što smanjuje napredovanje bolesti. 

Terapija krvnom plazmom primenjuje se kod bolesnika koji su tokom lečenja kovida 19 iscrpeli sve 

terapijske mogućnosti. 

Dr Mavrić je istakla da odluku o primeni krvne plazme donosi konzilijum lekara, uključujući i 

transfuziologa. 

Ona je dodala da su iskustva iz sveta i u Srbiji pokazala pozitivne terapijske efekte krvne plazme, i 

pozvala građane koji zadovoljavaju uslove doniranja plazme, da to i učine. 

Krvnu plazmu mogu da doniraju svi koji su preležali kovid 19, s tim što oni oni koji su imali blaži oblik 

virusa, plazmu mogu da doniraju nakon tri nedelje, a oni sa težim oblikom mogu postati donori tek 

nakon tri meseca. 

Krvna plazma može se dati više puta, na svakih 15 dana, a uslov je da donor bude zdrav, ne sme imati 

hronična ili maligna oboljenja niti da uzima lekove. 

Donori moraju imati između 18 i 60 godina i više od 60 kilograma, kažu u Institutu za transfuziju krvi. 

Gordana Antuljeskov iz Insituta navodi da je oko 200 pacijenata do sada primilo terapiju krvnom 

plazmom, a da je prikupljeno oko 2.000 jedinica krvne plazme. 

Krvna plazma se može donirati na Institutu za transfuziju krvi u Beogradu, u Zavodu za transfuziju krvi u 

Nišu, u Zavodu za transfuziju krvi Vojvodine, a uskoro će građani krvnu plazmu moći da doniraju i u 

Kragujevcu i Užicu. 

Projekt prikupljanja krvne plazme počeo je još u aprilu, kada je prvi donor dao krvnu plazmu. 

 


